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فرمانده انتظامی شهرســتان ری از دستگیری دو 
سارق زورگیر که اقدام به سرقت تلفن همراه کارگران 

اتباع خارجی شهرداری کرده بودند، خبر داد.
به گزارش ایســنا، سرهنگ دوســتعلی جلیلیان 
در ایــن باره گفت: به دنبال وقوع چند فقره ســرقت 
تلفن همراه کارگران اتباع شــهرداری ســیزده آبان، 
بررســی موضوع در دستور کار تیم عملیات کلانتری 
۱۶۸ سیزده آبان قرار گرفت. وی افزود: مأموران روز 
گذشته با بررســی دوربین های مداربسته مشخصات 
ظاهری دو سارق را در اختیار عوامل گشت قرار دادند 

که پس از پوشــش دهی نقاط جرم خیز سارقان را در 
نزدیکی محل اسکان شــهرداری با همان مشخصات 
مشــاهده و در عملیاتی ضربتی ســارقان را دستگیر 
کردند. بر اساس گزارش پایگاه خبری پلیس، فرمانده 
انتظامی شهرســتان ری با اشاره به انتقال متهمان به 
کلانتری، اظهار کرد: با انجام اقدامات تخصصی و فنی 
دو ســارق به چهار فقره ســرقت از کارگران اعتراف 
کرده و پس از شناســایی و دعوت مالباختگان و اخذ 
شــکایت، پرونده تکمیل و متهمــان تحویل مرجع 

قضایی شدند.

فرمانده انتظامی بردسیر با اشاره به وقوع یک فقره 
اخــاذی تبعه افغان در این شهرســتان گفت: در این 
حادثه فرد متهم با ایســتادن در جاده و درخواســت 
کمک از خودروهای عبوری، پس از توقف یک نیسان 
با چاقو صاحب خودرو را تهدید و به اتاقکی بیرون از 
روســتا برده و خودرو او را به همراه کارت های بانکی 

سرقت می کند.
ســرهنگ منصــور رمضان نژاد در گفــت و گو با 
خبرنگار ایرنا افزود: در این ماجرا پلیس بلافاصله پس 
از اطلاع از موضوع، به کمک مردم منطقه نســبت به 

شناسایی و دستگیری متهم اقدام کرد.
وی اظهارداشــت: خودرو مســروقه در این ماجرا 
کشــف، به صاحب آن تحویــل و متهم نیز به مراجع 

مربوطه معرفی شد..
وی تاکید کرد: ایــن موضوع به هیچ عنوان جنبه 
امنیتی نداشــته اســت، مردم نیــز از دامن زدن به 
شــایعات در این حوزه بپرهیزند و اخبار را از مراجع 

رسمی پیگیری کنند.
بردسیر در ۶۰ کیلومتری غرب مرکز استان کرمان 

قرار دارد.

اخاذی ناکام در بردسیربازداشت زورگیران کارگران شهرداری 

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا ضمن انتقاد از 
بی توجهی برخی از دستگاه ها به وظایف خود در امر کاهش 
جانباختگان و آسیب دیدگان تصادفات رانندگی بار دیگر بر 
ضرورت افزایش ایمنی خــودرو و جاده و همچنین اصلاح 

قوانین به منظور افزایش بازدارندگی آن تأکید کرد.
به گزارش ایسنا، ســردار سیدکمال هادیانفر در نشست 
خبری که پیش از ظهر دیروز در سالن همایش های نورالرضا 
برگزار شــد، گفت: حوزه پلیس راهور حوزه کاملا متفاوتی 
است که با جان مردم سروکار دارد. دیگر بخش ها و حوزه ها 
در کشور نیز مســئولیت های مهمی دارد؛ اما هیچ کدام به 
اندازه پلیس نیست که مستقیما بر جان مردم تمرکز داشته 
باشد. برای درک بهتر اهمیت این موضوع باید بگویم که در 
همین یک ســاعتی که این جلسه برگزار شد دست کم دو 
نفر در جاده های ما و در تصادفات رانندگی کشــته شدند و 
۵۰ نفر نیز دچار مجروحیت شــدند که از این تعداد دست 
کم ۲۰ نفرشان برای همیشه دارای معلولیت شدند. این آمار 

به هیچ عنوان پذیرفته شده نیست.
هادیانفــر ادامه داد: ۵۱ درصــد از جانباختگان حوادث 
رانندگی در دم و در همان صحنه تصادفات جان خود را از 
دست می دهند که از این تعداد ۳۴ درصد سرنشین خودرو 
هستند. ۴۹ درصد نیز بعد از تصادف جان خود را از دست 
می دهنــد که در این میان ۴۳ درصد در بیمارســتان و ۶ 

درصد در حین انتقال جان خود را از دست می دهند.
نبود تجهیزات تشخیص خونریزی مغزی

 در برخی بیمارستان ها
رئیس پلیس راهور فراجا ادامــه داد: آمار ۴۳ درصدی 
مرگ آسیب دیدگان تصادفات در بیمارستان ها آمار بالایی 
است. متأســفانه در بسیاری از بیمارســتان های ما ابزار و 
تجهیزات مربوط به تشخیص ضربه مغزی شدن یا خونریزی 
داخلی وجود ندارد. فرد به بیمارستان منتقل می شود، از او 
سوال می پرسند که آیا ســردرد یا سرگیجه دارد یا خیر و 
ناگهان بعد از یک ساعت همین فرد در بیمارستان یا حتی 
در خانه و به دلیل خونریــزی داخلی یا ضربه مغزی فوت 
می کند. لازم اســت به این موارد توجه ویژه ای شود و این 
تجهیزات و امکانات برای بیمارستان ها فراهم شود. هادیانفر 
با تأکید بر اینکه در شرایطی هستیم که باید صادقانه عمل 
کنیم، گفت: تصادفات تعارف بردار نیست. تصادف به عامل 
انســانی، خودرو و راه بازمی گردد و واقعیت این است که نه 
خودرو، نه راه و نه عامل انســانی ما مناســب نیست. دلیل 
تصادفات بــه قوانین باز می گردد؛ امــا قوانین ما بازدارنده 
نیســت. وقتی در اصفهان یک خانمی فردی را در تصادف 

کشــته و بعد می گوید دیه اش را می دهم این یعنی قوانین 
ما بازدارندگی کافی را ندارد که لازم اســت این موضوع نیز 
مورد توجه جدی قرار بگیرد. هادیانفر افزود: ســال ۸۳ من 
در پلیس راهور بودم. آن زمان ۵۲۰۰ نقطه حادثه ســاز در 
کشور بود. زمانی که دوباره به پلیس راهور بازگشتم در سال 
۹۸ خواستند که آمار نقاط حادثه خیز در شهرها و جاده ها 
را به ما بدهند. باز هــم آمار ۵۲۰۰ نقطه بود. خب چرا در 
این مدت کاری نشــده. ما تا کی باید بپذیریم که راه اصلی 
ما جدا شــونده نداشته باشد و آن وقت دو پژو که در هر دو 
آن ها اعضای خانواده حضور دارند بیایند و در این راه شــاخ 
به شاخ با هم برخورد کنند و منفجر شوند و کسی هم کاری 

از دست شان بر نمی آید و این جان های عزیز پر پر شوند.
هادیانفر با اشاره به تشکیل جلسه شورای عالی ترافیک 
که اواخر ســال گذشته به ریاســت رئیس جمهور برگزار 
شــد، گفت: من در آن جلسه به رئیس جمهوری گفتم که 
همین که دولت بخواهد در این زمینه ورود کند ۵۰ درصد 
کار ما حل اســت. من تکالیف دستگاه ها را خدمت رئیس 
جمهور عرض کردم و گفتم از هر دستگاهی بابت کارهایی 
کــه باید انجام دهد گزارش بخواهید و اولین دســتگاه نیز 
پلیس باشــد و از من رئیس پلیس راهور گزارش بخواهید 
کــه چه کارهایی انجام داده ام و اگر به وظایفم عمل نکرده 
بودم حتمــا با من برخورد کنید و با دیگر دســتگاه ها نیز 

به همین شــکل. وی در ادامه از عملکرد وزارت بهداشــت 
در مواجهــه با تصادفات رانندگی انتقــاد کرد و گفت: چرا 
وزارت بهداشــت هیچ کاری با تصادفــات ندارد، چرا هیچ 
گامی برنمی دارد. با ســلام و صلوات که کار پیش نمی رود. 
من هم می توانم بایســتم و تشــکر کنم و بعد از پنج سال 
هــم یک لوح تقدیر بگیرم و بروم اما ما فردا جواب مردم را 
چگونه می خواهیم بدهیم. چه جوابی در برابر آمار فوتی ها 
و جانباختگان خواهیم داشت. این ها موارد مهمی است که 
باید توجه کنیم. رئیــس پلیس راهور فراجا افزود: معتقدم 
که با ســاده ترین اقدام و حداقل منابع هم می توان از آمار 

جانباختگان و مصدومان حوادث رانندگی کم کنیم.
رئیس پلیس راهور فراجا با اشاره به هجمه هایی که بعد 
از انتقادات وی از کیفیت خودروها روانه وی شد، افزود:  در 
حوزه ســایبری اصلی داریم به نام اصل لاجیک یعنی این 
طور تصور کنید که ممکن اســت ما ساختمانی را ببینیم و 
در ظاهر همه چیز عادی باشــد اما مثلا فرض کنید اگر با 
یک عینکی به آن نگاه کنیم هکرها و اقداماتی را می بینیم 
کــه قصد نفوذ به آنجا را دارند. چیزهایی که در ظاهر دیده 
نمی شوند اما در باطن فشار و هجمه آن وجود دارد. اگر به 
من هم نگاه کنید همین مشــکلات رادارم و شاید با همین 
دیــد، امروز من با یک لباس پــاره یا زخم های بر تن اینجا 
هســتم. چرا که خیلی ها مانع شــدند و ما را کشیدند که 

حرفی نزنیم اما واقعیت این است که بعد از تصادف بهبهان 
دیگر آســتانه تحمل ما تمام شد و تصمیم گرفتیم تا راجع 

به خودرو حرف بزنیم.
وی افــزود: برخی خودروســازها پیش مــا می آیند و 
می گویند ۱۶۴ برنامه ایمنی و کیفیت داریم. من می گویم 
کــه برنامه روی کاغذ که بــه درد نمی خورد. در عمل چه 
کاری انجام داده اید. فقط در یک مورد ورق ماشــین باید 
فولاد کم کربن باشد اما در خودروهای ما از حلب سه لایه 
استفاده می شود پس معلوم است که در این شرایط با یک 
تصادف ساده خودرو مچاله می شــود و آتش می گیرد. آیا 
خودروســازان ما ایربک و تمرکز را درست کردند؟ فقط به 
تولید و تولید فکر می کنند تا از یک میلیون به سه میلیون 
برســند. باید به جان مردم هم اهمیت بدهند و جان مردم 
برایشان مهم باشــد. هادیانفر افزود: خودروسازان چقدر از 
ایــن ۲۰۰۰ میلیارد درآمد روزانه خــود را صرف ایمنی و 
کیفیت خودروهای خود می کنند. خیلی ها به من می گویند 
که ایــن حرف ها را نزن اما نمی توانــم در برابر جان مردم 
ســکوت کنم. نهایتا یک لوح هم به من می دهند و من هم 
می روم اما باید حرفم را بزنم و حالا صرف نظر از مسئولان 
این خبرنگاران و رســانه ها هســتند که باید این مطالبات 
را پیگیری کنند. وی با اشــاره به واردات خودرو به کشور 
گفت: یک زمانی شــنیدیم که قصد دارند خودرویی کمتر 
از ۱۰ هــزار دلار هندی بیاورند. خب این چه کاری اســت 
اگر قرار باشــد خودرو ناایمن هنــدی را وارد کنند همین 
تیبا و پراید خودمان هم بود دیگر. ما موافق واردات خودرو 
هستیم اما می گوییم واردات خودروی ایمن. در واردات باید 
کیفیت خودرو ارتقاء پیــدا کند. رئیس پلیس راهور فراجا 
افزود: زمانی که در ســال ۸۵ واردات خودرو آزاد شــد این 
موضوع تأثیر مســتقیم بر خودروهای تولید داخل داشت و 
حتی کشته های ما نیز کاهش پیدا کرد. وی به تعیین سن 
فرســودگی خودرو در قانون نیز اشــاره کرد و گفت: قانون 
آمده و ســن فرســودگی خودرو را مشخص کرده اما از آن 
طــرف یک نفر رفته و در دیوان عدالت شــکایت کرده که 
معاینه فنی باید معیار باشــد.  کــدام معاینه فنی وقتی در 
همین اطراف تهران ســیخ کباب را وارد اگزوز می کنند و 
مثلا با آن تســت چهارگاز می گیرند من نمی توانم چشمم 
را روی این موارد ببندم. گاهی برخی از این شــرکت های 
معاینــه فنی ما را دعوت می کنند و می گویند از ما حمایت 
کنید. چه حمایتی باید بکنیــم وقتی در طرف دیگر جان 
و ایمنی مردم وســط اســت. خب این ها را به خاطر پولش 

می گویند اما جان مردم مهمتر است.

تصادف یک دســتگاه اتوبوس مسافربری شخصی با یک 
دســتگاه ون در حوالی میدان بهمن تهران منجر به کشته 

شدن یک مرد میانسال شد.
ســخنگوی ســازمان آتش نشــانی و خدمــات ایمنی 
شهرداری تهران با اشاره به تصادف مرگبار به خبرنگار ایرنا 
گفت: ساعت ۶:۰۱ صبح روز یکشنبه این حادثه در میدان 
بهمن ابتدای خیابان دشت آزادگان در مقابل ایستگاه آتش 

نشــانی شــماره ۹۵ رخ داد که آتش نشانان در مدت زمان 
کمتر از یک دقیقه خود را به محل تصادف رساندند.

سید جلال ملکی افزود: یک دستگاه اتوبوس مسافربری 
شخصی که ظاهرا تعدادی مسافر هم داشته در مسیر جنوب 
به شــمال خیابان دشت آزادگان به هنگام حرکت از مسیر 
اصلــی منحرف و پــس از برخورد با یک دســتگاه خودرو 
مســافربر ون وارد فضای سبز حاشیه خیابان شده که پس 

از برخورد با چند اصله درخت یک عابر پیاده در زیر اتوبوس 
گرفتار شد.

وی با بیان اینکه بر اثر این برخورد خودرو ون نیز واژگون 
شــده بود ، گفت: یک مرد ۵۰ ساله در زیر اتوبوس گرفتار 
بود که آتش نشــانان وارد عملیات شدند و این مرد را خارج 
می کنند که بدلیل شدت جراحات وارده این فرد جان خود 

را از دست داد.

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
تهران خاطرنشــان کرد: اتوبوس بصورت عرضی در مســیر 
شــمال به جنوب دشت آزادگان قرار گرفته بود و کاملا این 
مســیر مسدود بود که با تلاش آتش نشانان و عوامل پلیس 

راهور پس از جابجایی اتوبوس این مسیر بازگشایی شد.
وی علت این تصادف را در دســت بررســی کارشناسان 

پلیس راهور اعلام کرد.

رئیس مرکز تشخیص فعالیت های ســایبری پلیس فتا در تشریح مخاطرات 
حــوزه  رمزارزها گفت: ورود به حوزه ارزهای دیجیتال با مخاطرات بالفعل زیادی 
نظیر کلاهبرداری ها، فیشینگ و حملات هکری همراه است و مردم نباید بدون 
بهره مندی از دانش کافی وارد این حوزه ها شــوند. به گزارش ایسنا، علی محمد 
رجبی با اشــاره به مخاطرات موجود در حوزه رمــزارز گفت: وقتی فناوری های 
جدید گسترش پیدا می کنند و تبلیغات زیادی حول آن ها شکل می گیرد، برخی 
از مــردم بدون به روز کردن خود و صرفا بر اســاس تبلیغــات و از روی ناآگاهی 
وارد آن ها می شوند. در ادامه افرادی که تحت عنوان شبکه های کلاهبرداری کار 

می کنند با استفاده از این نقطه ضعف از قربانیان کلاهبرداری می کنند. 
وی درباره رمزارزها گفت: رمزارزها یا کریپتوکرنســی ها یا توکن ها مجموعه 
کدهایی هستند که با الگوریتم هایی خاص تولید می شوند و براساس طرفدارانی 
که دارند و یا اقبال مردم نسبت به آن ها ارزشمند می شوند. این توکن ها در کیف 
پول های مخصوصی نگهداری می شوند. رمزارزها فرایند پیچیده و سختی نیست 
و موضوعــی که اهمیت دارد، اعتبار آن هاســت. افرادی که این بازار و فناوری را 
نمی شناســند، بدون اطلاع از ارزش واقعی این رمزارزهــا تنها دریافت آن ها را 
ملاک قرار می دهند و گرفتار می شــوند. لذا دانستن مخاطرات رمز ارزها موضوع 

بسیار مهمی است.
رجبی با اشــاره به فرایند تهدیدات بازار رمزارزها اظهار کرد: شایع ترین جرم 
حوزه رمزارزها، این است که مردم ناآگاه به برخی افراد اعتماد می کنند و مبلغی 
به آن ها می دهند تا برایشان رمزارز بخرند. برخی از این کلاهبرداران و کارشناسان 
جعلی پس از دریافت پول اصلا نمی رمزارزی نمی خرند و ناپدید می شــوند. عده 
دیگری نیز رمز ارز می خرند و رمز کیف پول مردم را نزد خود نگه می دارند و بعد 

از مدتی کیف پول را تخلیه می کنند.   وی اضافه کرد: گرفتاری دیگری که وجود 
دارد، خرید رمزارزهای بی ارزش یا شــت کوین است. در این زمینه، فرایندی به 
عنوان پامپ و دامپ وجود دارد. یک شــت کوین، ابتدا به صورت رایگان واگذار 
می شــود و سپس در فرایندی با ارزش کم مشــتری جذب می کند و ارزش آن 
به صورت صعودی بالا می رود تا بتواند وارد بازار رمزارزها شــود. کلاهبرداران با 
تبلیغ در فضای مجازی و اســتفاده از افراد معروف به آن اعتبار می دهند و مردم 
نیز از این رمزارزهای بــی ارزش خرید می کنند. پس از مدتی آن فرد معروف از 
پروژه کنار می کشد و رمزارز سقوط می کند.   رجبی که در یک برنامه تلویزیونی 
سخن می گفت در ادامه اظهار کرد: خرید شت کوین نیز اخیرا زیاد شده و حجم 
بســیاری از افرادی که ضرر می کنند از این موضوع ضربه می خورند. مورد بعدی 
گرفتارشــدن به وسیله بدافزارهاســت. در این مورد مجرمین کیف پولی جعلی 
طراحی می کنند و با روش های مختلفی مانند مهندسی اجتماعی باعث می شوند 
تــا فرد بدافزار را نصب کنــد و در ادامه هکر با دریافت اطلاعات کیف پول آن را 

خالی می کند.  این مورد مانند یک فیشینگ است.
وی ادامه داد: مخاطره بعدی در این زمینه فیشــینگ در صرافی هاست. مردم 
برای تبدیل ارز از صرافی ها اســتفاده می کنند. در این روش مجرمان یک سایت 
کاملا شبیه به صرافی اصلی ایجاد و مانند روش قبل با دریافت اطلاعات حساب 
اصلی را تخلیه می کنند. یکی از مخاطرات این زمینه این اســت که ما به علت 
تحریم ها، دسترسی به بسیاری از صرافی های بین المللی نداریم و آن ها دارایی ما 
را مصادره و تحریم و حســاب های ما را بلاک می کنند. در این شرایط دیگر فرد 
دسترسی به دارایی های خود نخواهد داشت. برخی از مردم برای دور زدن تحریم 
هویت هایی در کشورهای همسایه ساخته اند اما پس از مدتی این هویت ها از بین 

رفته و امروز دیگر افراد نمی توانند دارایی خود را خارج کنند.  
رجبی در ادامه اظهار کرد: مورد مخاطره آمیز بعدی هک شدن کیف پول ها یا 
حســاب های کاربری در صرافی هاست. هرکس وارد این حوزه می شود باید بداند 
که با این تهدیدات روبه روســت. فرایند رسیدگی به این جرائم نیز در پلیس فتا 
بســیار پیچیده است زیرا بســیاری از مجرمین خارج از کشورند و هویتی وجود 

ندارد.این پرونده ها عمدتا بین المللی می شود.  
وی دربــاره کلاهبرداری پانزی گفت: بعضی از مــردم می گویند که اصلا به 
این رمزارزها اعتماد نمی کنند و رمز ارز نمی خرند و به ســراغ روش های دیگری 
می روند. در اینجا مورد دیگری به عنوان کلاهبرداری پانزی مطرح می شــود. در 
ســال های گذشته شرکت های شــبکه ای و هرمی در ایران فعالیت کردند و افراد 
زیادی به علت آن متضرر شدند. در آن زمان این شرکت ها کالایی را می فروختند 
و شــبکه می ساختند. سرشــبکه از این راه در آمد کسب می کرد و کالا نیز بی 

ارزش بود.

رئیس ســازمان تعزیرات حکومتی گفت: یک شــرکت 
بســته بندی مواد غذایی که انواع تخلفات را داشــته، صرفا 

۱۲ میلیاردتومان برای فروش اجباری جریمه شده است.
احمد اصانلو همچنین درباره قیمت بلیت گفت: باتوجه 
به منابع و عده ای که داریم شــعب ملی بر موضوعاتی که 
مقتضیات زمان است متمرکز می شــوند. در پرونده بلیت 
هواپیما جلسه ای با همه مدیران شرکت های هواپیمایی و 
فروش برگزار شد در حوزه پروازهای داخلی جلوی افزایش 
یا گران فروشــی آژانس های هواپیمایــی را گرفتیم و در 
این حوزه دیگر تخلفی نداریم و اگر باشــد باز هم برخورد 
می کنیم. البته آسیب شناسی کردیم و متوجه شدیم برخی 
شرکت های هواپیمایی چارتری کل پرواز را در اختیار آژانس 
هواپیمایی قرار می دهند و آژانس هواپیمایی این بلیت ها را 
در اختیار برخی دیگر قرار می دهند.دو شرکت هستند که 
حجم عمده پروازهای چارتری را به خود اختصاص می دهند 

حال اینکه نحوه گرفتن این پروازها به چه صورتی اســت 
در حال بررسی است. مدیران شرکت های هواپیمایی تعهد 
داده اند نرخ بلیت را افزایش ندهند. وی با اشــاره پروازهای 
خارجــی گفت: باتوجــه به مقرراتی که از گذشــته وجود 
داشته، ســازمان هوایی اعلام کرد بلیت پروازهای خارجی 
مشمول قیمت گذاری نیست و تابع عرضه و تقاضا است. ما 
در این خصوص با ســازمان حمایت اختلاف داریم. درست 
اســت که دولت نمی تواند قیمت گــذاری در این خصوص 

داشته باشد و می تواند نظارت داشته باشد.
 اصانلو درباره پروازهــای عتبات گفت: در محدوده ایام 
اربعین قیمت ســفرهای هوایی به عتبات ۶ میلیون تومان 
است و ما بر این موضوع نظارت داریم. وی ادامه داد: گردش 
مالــی یکی از همین آژانس هایی که بلیــت چارتری را در 
اختیار داشــت ۱۵ هزار میلیارد از فروش همین بلیت های 
چارتری بوده است. اصانلو گفت: یک برداشت غلط از دوره 

گذشــته در واحدهای تولیدی بوده که  این بوده که دولت 
نظارتی بر قیمت گذاری نــدارد فرض بر این بوده که یک 
سری کالاها قیمت گذاری دستوری دارند و بر سایر کالاها 
نظارت نیست. از قوانین چنین برداشت می شود که اساسا 
همه کالا و خدمات مشــمول قیمت گذاری هستند البته 
این به معنای قیمت گذاری دســتوری نیست. یعنی غیر از 
کالاهای ضروری برای سایر کالاها قیمت گذاری دستوری 
نداریم اما به این معنا نیست که هر واحد تولیدی هر قیمتی 
خواست برای محصول خود انتخاب کند و دولت هیچ حق 
نظارت نــدارد.  اصانلو تصریح کرد: به طور مثال در ۴ کالا 
در حوزه لبنیات قیمت دســتوری باید باشد اما سایر اقلام 
که مشمول قیمت گذاری دستوری نیستند مشمول نظارت 
هســتند یعنی واحدهای تولیدی قیمت گذاری کرده اما با 
رعایت ضوابط. متاســفانه از گذشته این موضوع جا افتاده 
که اگر دولت قیمت گذاری دستوری ندارد حق نظارت هم 

نــدارد. وی ادامه داد: به طور مثــال دولت برای پنیر یک 
قیمت تعیین می کند اما واحد تولیدی به بهانه های مختلف 
مانند افزودن یک ماده یــا ویتامین به آن، این محصول را 
از قیمت گذاری دســتوری خارج کرده و هر هفته برای آن 
یک قیمت تعیین می کند.  در این دولت قرار نیست چنین 

اتفاقی بیفتد.
او با اشاره به گشت های ملی گفت: در بخش لبنیات ۱۲۹ 
واحد مورد بررســی قرار گرفته و صرفا آن ۴ قلم که قیمت 
دســتوری دارند مورد بررسی قرار نگرفتند و سایر اقلام نیز 
مورد بررســی قرار گرفتند که آیا ضوابط قیمت گذاری را 
رعایت کرده اند یا خیر؟۱۹ واحد متخلف شناسایی شده و 

پرونده تشکیل شد.
وی با بیان اینکه ده پرونده بررســی شــد، گفت: ۱۵۶ 
میلیارد تومان برای ۱۰ شرکت محکومیت صادر شده است. 

۹ پرونده دیگر نیز در دست بررسی است.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی از خودروسازان و نحوه معاینه فنی انتقاد کرد 

تست معاینه فنی با سیخ کباب در تهران
چراوزارتبهداشتهیچکاریدربارهتصادفاتنکردهاست؟

تصادف مرگبار اتوبوس با یک دستگاه ون در تهران

از کلاهبرداری رمزارزی و فیشینگ تا تله شت کوین ها

رئیس سازمان تعزیرات حکومتی خبر داد

گردش مالی ۱۵ هزار میلیاردی یک آژانس هواپیمایی از بابت فروش بلیت های چارتری

هشدار درباره کلاهبرداری
 با ترفند کمک به مسکن محرومان

رئیــس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات )فتا( خراســان جنوبی درباره 
طراحی صفحات فیشینگ نوعی حمله ســایبری با ترفند خالی  کردن حساب 

افراد به بهانه کمک برای ساخت مسکن محرومان هشدار داد.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، سرهنگ قدرت الوانی افزود: مجرمان فضای 
سایبر با انتشــار تصاویری از خانه و زندگی افراد نیازمند سعی در سوء استفاده 
از احساســات پاک کاربران فضای مجازی به بهانه کمک برای ســاخت منزل 
و کلاهبرداری از شــهروندان می کنند. وی اظهار داشــت: مجرمان سایبری با 
انتشار تصاویری جعلی از یک ساختمان نیمه کاره وانمود می کنند که این تصاویر 
مربوط به خانواده ای نیازمند است که شرایط زندگی بسیار سختی دارند و قادر 

به تکمیل کردن منزل خود نیستند.
 رئیس پلیس فتا استان خراسان جنوبی گفت: در این روش از کلاهبرداری، 
مجرمان سایبری با ارسال پیامک های حاوی لینک های جعلی افراد را به درگاه 
بانکی فیشینگ هدایت کرده و اقدام به سرقت اطلاعات کارت بانکی آنان کرده 

و در نهایت حساب بانکی افراد را خالی می کنند.
وی افزود: مجرمان سایبری به شدت در تلاش هستند که با روش های مختلف 
از کاربران فضای مجازی کلاهبرداری کنند و شــهروندان چنانچه قصد کمک 
برای ساخت منزل نیازمندان را دارند وجه مورد نظر را به حساب های معتبر که 
از طریق رسانه ملی معرفی می شود، واریز کنند. سرهنگ الوانی تاکید کرد: مردم 
از واریز وجه به شــماره حساب و شماره کارت هایی که توسط افراد ناشناس در 

کانال ها و گروه های فضای مجازی معرفی می شود، خوداری کنند.
وی گفت: ســایت پلیس فتا بــه نشــانی www.cyberpolice.ir آماده 
دریافت گزارش های مردمی اســت و کاربران می تواننــد آخرین اخبار، حوادث 
و رویدادهای ســایبری را از این ســایت دریافت کنند همچنین شماره تماس 
۰۹۶۳۸۰ مربوط به مرکز فوریت های ســایبری پلیس فتا به صورت شبانه روزی 

آماده پاسخگویی به سوالات شهروندان در سراسر استان است.

جهت تسهیل سفر مسافران اربعین انجام می شود
تمدید گذرنامه های تاریخ گذشته

 با مهرنیروی انتظامی
فرمانده کل نیروی انتظامی جمهوری اسلامی گفت: با هماهنگی های به عمل 
آمده با طرف عراقی قرار شــده تا مردم با گذرنامه هایی که تاریخ آن گذشــته، 
با مهر نیروی انتظامی امکان حضور در مراســم اربعین برای زائران حسینی را 
داشــته باشند. به گزارش ایرنا، سردار حســین اشتری روز یکشنبه در حاشیه 
برپایی مراســم یادواره ۱۴۰ شهید نیروی انتظامی شــرق استان تهران که در 
صحن مطهر امامزاده جعفر)ع( پیشــوا برگزار شــد در جمع خبرنگاران گفت: 
فرماندهی نیروی انتظامی برای برگزاری مراســم با شــکوه اربعین حسینی، در 
آمادگی کامل اســت و تلاش دارد تا مأموریت های محوله را به درســتی انجام 

دهد.
وی تصریح کرد: از ماه های گذشته قرارگاه اربعین فراجا راه اندازی شده و با 
تقسیم کارها و وظایف، اقدامات لازم برای تسهیل تردد زائران و خدمات رسانی 
به شرکت کنندگان در مراسم اربعین انجام می شود ضمن این که تمامی عوامل 
پلیس آمادگی کامل دارند تا با استقرار در مرزهای رسمی کشور، خدمات مورد 

نیاز زائران را با همکاری خوب مردم با پلیس ارائه دهند.
سردار اشتری گفت: با توافق صورت گرفته، گذرنامه هایی که یک ماه اعتبار 
دارند، قابل تردد به عراق خواهند بود ضمن این که دنبال این امر هســتیم که 
بــا هماهنگی های صورت گرفته بتوانیم با مهــری که روی گذرنامه های تاریخ 
گذشته زده می شــود، پلیس عراق اجازه عبور زائران را داده و نگرانی مردم را 

برطرف نماید.
وی تأکید کرد: به مردم توصیه می شــود که سفر زیارتی خود را به کربلای 
معلی هر چه زودتر شــروع کرده و برای بازگشت نیز برنامه ریزی لازم را داشته 
باشــند تا طی روزهای مختلف به کشــور بازگردند تا فقط در یک روز، شاهد 

بازگشت زائران نباشیم.
فرمانــده کل نیــروی انتظامی جمهوری اســلامی گفت: عوامــل پلیس در 
تمامی جاده ها، مســیرها، شهرها و پایانه های مرزی اســتقرار دارند و با آماگی 
کامل به زائران امام حســین)ع( خدمات را ارائه می کنند، در مقابل ازمردم نیز 
درخواست می شود تا با همکاری مناسب با پلیس، بر عظمت پیاده روی اربعین 

همراه با شعور حسینی بیافزایند.
وی از مــردم به عنوان مهمترین حامیان پلیــس یاد کرد و افزود: مردم در 
تمامی عرصه ها یار و یاور پلیس بوده و با همکاری و هماهنگی خود توانسته اند 
پلیــس را در انجام مأموریت های محوله یاری کنند، از کلیه مردم درخواســت 
می شــود تا در صورت مشــاهده هر گونه مورد امنیتی و اجتماعی، مراتب را با 

سامانه ۱۱۰ در اختیار مأموران پلیس قرار دهند.
اشــتری اظهار داشت: پلیس درتمامی عرصه ها به کمک، همراهی، انتقادات 
،پیشــنهادت و راهنمایی مردم نیاز دارد و تلاش دارد تا با استفاده از تجهیزات 
و فناوری های به روز و بهره گیری از نیروهای زبده و حرفه ای خدمات بیشتری 

به مردم ارائه دهد.

آیا هر آتشی با آب خاموش می شود؟
تصور رایجی وجود دارد که بر اســاس آن آب نقطه مقابل آتش اســت و به 
همین دلیل نیز عمده مردم از آب برای خاموش کردن آتش استفاده می کنند. 
اما آیا هر آتشــی می تواند با آب خاموش شــود یا گاهی آب روی آتش سبب 
شــعله وری بیشتر آن می شود؟ یک کارشــناس ایمنی و اطفای حریق درباره 

آتش هایی گفته که ممکن است با آب خاموش نشود.
رامین نایب پور در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به آتش هایی که با آب خاموش 
نمی شــود، گفت: آتشــی که توسط مایعات سریع الاشــتعال مانند بنزین که 
ساختار آن ها متشــکل از مولکول های غیر قطبی است ایجاد می شود قابلیت 
خاموش شــدن با آب را ندارد. گاهی جریانــات الکتریکی نیز می توانند باعث 
ایجاد آتش شوند و این آتش نیز نمی تواند با آب خاموش شود. همچنین فلزات 
قابل اشتعال مانند سدیم، پتاسیم، زیرکونیم، فسفر سفید و... نیز همین شرایط 

را ایجاد می کنند. 
نایب پور که از آتش نشانان با سابقه است از احتمال برافروخته تر شدن آتش 
در صورت برخورد با آب نیز صحبت کرد و گفت: شاید این موضوع کمی متناقض 
و پارادوکسیکال باشد اما، اســتفاده از آب در شرایطی خاص می تواند آتش را 
برافروخته تر کند. اگر آتش ســوزی به وســیله برخی عناصر خاص که قابلیت 
واکنش با آب را دارند ایجاد شده باشد نمی تواند با آب خاموش شود و برخورد 

آب با این عناصر باعث گسترش حریق می شود.
وی دربــاره جایگزین های آب برای متوقف کــردن حریق و خاموش کردن 
آتش در چنین مواردی نیز گفت: هر کدام از ابزارها و وســایل اطفای حریق به 
روشــی خاص می توانند جلوی آتش سوزی را بگیرند. هر چیزی که بتواند یکی 
از ســه ضلع مثلث آتش متشکل از ماده سوختنی، اکسیژن و انرژی فعالسازی 
را بگیرد ممکن اســت برای خاموش کردن آتش کاربردی باشد. در حریق های 
متفــاوت عناصر اطفایــی گوناگونی وجــود داردند که هر کــدام با خاصیت 

جداگانه ای فعالیت می کنند.
نایب پور با اشاره به آتش ســوزی های ناشی از جریان الکتریسیته و راه های 
موجود برای اطفای آن ها گفت: وقتی الکتریســیته باعث ایجاد آتش می شود، 
ابتدا باید جریان الکتریســیته را قطع کرد. زمانی که جریان برق متوقف شود، 
می توان با هر ماده ای اطفایی حتی آب، حریق را اطفا کرد. با این وجود توصیه 
می شود که در چنین حریق هایی با گاز کربن دی اکسید عملیات اطفای حریق 

انجام شود.
این کارشــناس ایمنی و اطفای حریق با اشــاره به تاثیــرات بخار آب روی 
انواع حریق نیز گفت: بخار آب می تواند در شــرایط گوناگون تاثیرات گوناگونی 
روی آتش داشته باشد. بخار آب در واقع هم با کاهش اکسیزن محیط و کمتر 
کردن ماده اولیه برای ایجاد آتش در امر اطفا حریق موثر است و هم با کاهش 
اکســیژن محیط سبب خفگی افرادی می شود که ممکن است در محل حریق 

محبوس شده باشند.
وی بــا تاکید بر نقش آب به عنوان یکی از اصلی ترین عوامل خاموش کننده 
آتش اظهار کرد: با تمامی این موارد، می توان از آب در شرایط خاص و با استفاده 
از ابزار خاص در تمامی گروه های حریق استفاده کرد، اما لازم است این اقدام از 

سوی افراد متخصص و آشنا با قواعد اطفای حریق انجام شود.
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